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Vianoce čisté a biele ako sneh, v živote len radosť, zdravie a smiech.
Silvestrovskú náladu po celý rok, šťastie nech sprevádza každý Váš krok.
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Drahí bratia a sestry v Kristu!

Opäť je tu ten čarovný čas Vianoc, čas, keď sa stretávame, keď si sadáme 
k spoločnému stolu, aby sme si popriali vzájomnú úctu a lásku.

Atmosféra týchto dní je plná spomienok i očakávaní, nič nie je bežné 
ani všedné napriek tomu, že Vianoce sú každý rok, ich okúzľujúce čaro 
sa nedá ničím nahradiť ani napodobniť. Je to obdobie, ktoré má neo-
písateľnú silu pre každého, kto sa na Vianoce nepozerá len očami, ale i 
srdcom a je príležitosťou zastaviť sa, stíšiť sa a pozrieť sa do hĺbky svojej 
duše. Vianoce sú od nepamäti časom, keď niečo nové prichádza a niečo 
nové sa rodí. V jasličkách v Betleheme je Božie dieťa a s ním príbeh, kto-
rý nám kresťanom dáva životný zmysel. Vianoce sú určite aj o hľadaní 
pokoja, o vytrhnutí sa z bežného kolobehu, kde sa stále nad niečím za-
mýšľame a trápime, ale dnes práve prichádza na svet bezbranné dieťa, 
ktoré nám ukáže, že svet je len zastávkou na ceste.

Počas prvej svätej vianočnej noci nad pahorkami okolo Betlehema bolo 
počuť výzvu k radosti. Tú výzvu adresoval anjel Pánov dobrým a jedno-
duchým pastierom, ktorí bdeli pri svojom stáde.  Tá výzva znela: Zvestu-
jem vám veľkú radosť, ktorá bude patriť všetkým ľuďom: Dnes sa vám v 
Dávidovom meste narodil Spasiteľ, Kristus Pán (Lk 2,10a)

Tá istá výzva k radosti je adresovaná aj nám a počujeme ju každoročne 
na Vianoce, - keď slávime narodeniny nášho Spasiteľa. Tú radosť cítime 
vo svojich srdciach, prejavujeme ju vo svojich domoch, dávame ju na-
vonok v našich vzájomných vzťahoch a pozdravoch, ukazujeme ju na 
našich tvárach a ústach a zvlášť v našich kostoloch, keď oduševnene 
spievame počas Vianoc jednohlasne sväté a zbožné vianočné piesne.

Keď sme boli malými deťmi, Vianoce mali pre nás zvláštne čaro. Pred-
stavovali nádej na biele vianočné ráno, výzvu pristihnúť Ježiška ako 
kladie darčeky pod stromček, možnosť neobmedzeného sedenia pred 

televízorom pri rozprávkach, či radosť zo sladkých koláčov. No jedné-
ho dňa sme dospeli. A zrazu sú pre nás Vianoce niečím úplne iným. Sú 
mamou, ktorá spievajúc koledy piekla vianočné pečivo, sú otcom, ktorý 
vždy z lesa priniesol ten najvoňavejší stromček, sú babkou, ktorá nám 
vždy naložila na tanier dvojnásobok toho, koľko sme boli schopní zjesť, 
sú dedkom, ktorý po nás dojedol, keď sa babka otočila. Sú rodinou, sú 
spomienkou na tých, ktorých túžime znovu objať, na tých, vďaka kto-
rým bol tento deň taký voňavý, že tú vôňu chceme cítiť znovu a znovu. 

V týchto dňoch si oveľa viac všímame ľudí okolo seba,  určite sme milší, 
pozornejší i k tým, ktorých vôbec nepoznáme. Je to skutočne čarovný 
čas, kedy sa narodila LÁSKA. Táto Láska chce v našich srdciach prebývať, 
chce upevniť náš život a premeniť nás na ľudí, ktorí túto Lásku rozdáva-
jú plným priehrštím.

Svoje miesto majú v tento čas aj spomienky na našich blízkych, po kto-
rých zostala pri štedrovečernom stole prázdna stolička a neporušený 
príbor. Aj o tom sú Vianoce, že majú v sebe tú magickú silu, ktorá nás 
prinúti rozmýšľať nielen o sebe, o vlastných radostiach a vlastnom šťas-
tí, ale aj o tom, čo tu po 
sebe človek zanechá.

Želám Vám všetkým 
Šťastné a požehnané via-
nočné sviatky, nech Tichá 
noc stíši aj vaše trápenia 
a pozve k sviatočnému 
stolu radosť a pokoj  a 
rok 2024 nech je šťastný 
a úspešný!

katolícky farár 
Mgr. Viliam Chrastina

VIANOČNÁ RADOSŤ - BOH JE S NAMI

Opakujú sa kaž-
dý rok tie via-
nočné sviatky. 
Nanovo do nich 
vstupujeme s 
túžbou prežiť 
ich v skutočnej 
radosti. Zvlášt-
ny, tajomný po-
koj a milá atmo-
sféra vstupuje 
do našich do-
mácností.  Kaž-
dý, kto len môže, 
usiluje sa prežiť 
Štedrý večer v 

kruhu najbližších a najmilších.  Darčekmi, ale aj úsmevom a pekným 
slovom snažíme sa spríjemniť a skrášliť tento deň. Aj tým, ktorí trpia 
v dôsledku choroby či iných ťažkostí, usilujeme sa vniesť im do života 
trocha svetla. K prianiu pekne prežitých Vianoc treba pridať slová poďa-
kovania- okrem iného za pekne vystrojené vianočné domácnosti, ktoré 
s láskou pripravili naše mamy, manželky, dcéry a k tomu pridali svoju 
ruku k dielu otcovia, manželia, synovia, aby všetko bremeno nezostalo 
iba na pleciach žien. Slávnostná, pokojná, radostná atmosféra patrí k 
vianočným dňom. Ich podstata je omnoho hlbšia. Do sveta vstupuje 
Božie dieťa - Boží Syn Ježiš Kristus. Jeho meno je Láska. Predpoveda-
ný prorokmi Emmanuel- čo v preklade z hebrejčiny znamená- Boh je s 
nami. „Ajhľa, panna počne a porodí syna a dajú Mu meno Emanuel; to 
v preklade znamená: Boh s nami.“ Biblia, Evanjelium podľa Matúša 1,23 

On je s nami, len mi ho pre rôzne príčiny neraz nevidíme a nepočujeme. 
Čas Vianoc je práve tou dobou, aby sme si uvedomili, že On je stále s 
nami. On je Svetlo v našich temných životných okamihoch, ktoré priná-
ša nádej. Svetlo, ktoré ukazuje smer na našich životných cestách. Svetlo, 
ktoré prináša pokoj pri pohľade na to všetko, čo na nás ešte len čaká. 

Teraz je ten čas, kedy sa znova mám uistiť a povedať si znova a znova- 
Boh je s nami. On je so mnou. Nemusím sa báť. Môžem mu v modlitbe 
povedať všetko. Môžem mu povedať, čo ma bolí, trápi, deprimuje. Mô-
žem mu povedať moje túžby, plány a radosti.  A pridať sa k tým, ktorí v 
slovách Tichej noci spievajú  s radostným srdcom- „V Ježiši - Dieťati, Boh 
sa láskavo usmieva nám, anjel zvestuje: Buď pokoj vám! Kristus je daný 
nám!“  Lebo Vianoce sú sviatky radosti, sviatky, cez ktoré môžeme pre-
žívať čistú radosť, cez ktoré sa môžeme učiť čistej radosti. Najčistejším 
spôsobom prežívajú vianočnú radosť deti. Ich šťastný úsmev je okúz-
ľujúci. Ich radosť môžeme nielen obdivovať, ale sa z nej aj učiť. Radosť 
detí nielen obdivujeme, ale sme za ňu aj zodpovední. Pripraviť im ra-
dostné, šťastné Vianoce je jedna z hlavných úloh nás dospelých. Patrí k 
tomu aj stromček a darčeky. Ale ani zďaleka to nie je všetko. Darčekmi, 
hoci aj drahými, svojej povinnosti neurobíme zadosť. Deti potrebujú 
omnoho viac; túžia po našej opravdivej láske, záujme. Potrebujú pokoj-
nú, radostnú rodinnú atmosféru, potrebujú vidieť, že otec a mama sa 
majú skutočne radi a že majú pre ne, pre deti, čas.

Vianoce môžu a majú byť sviatkami radosti nielen pre deti, ale aj pre 
dospelých. Je predsa toľko vecí, z ktorých sa môžeme radovať. Zdra-
vie. Pokojná atmosféra domova v manželstvách a rodinách. Úspešné 
realizovanie rozličných zámerov. Úspechy detí v škole, v zamestnaní... 
Radosť z každého činu, ktorým sme spôsobili radosť druhým. V osobit-
nej atmosfére Vianoc si tieto veci spontánne uvedomujeme, radujeme 
sa z nich a modlitbou vďaky znásobujeme ich účinok. Myslíme však aj 
na tých, ktorých postihli rany, straty a bolesti, rozpadli sa vzťahy, túžby 
a sú smutní. Pri tých stojíme s modlitbou, aby ich v tom ťažkom období 
života objal sám Pán Ježiš  a uistil ich, že On je aj s Nimi a bude ich silou. 

Prajem Vám pokojné, láskou, vierou a nádejou preniknutné dni vianoč-
né a v novom roku 2024 istotu, že Boh je s nami a my môžeme žiť úspeš-
ný život v Jeho požehnaní. S modlitbou za Vás.

Vaša Jarmila Petrulová, evanjelická farárka 
www.ecav-tnstankovce.sk 

VIANOČNý pRíHOVOR
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SpOLOČENSKÁ RUBRIKA / EVIDENCIA OBYVATEĽOV V ROKU 2023

Ku dňu uzávierky novín 15.12.2023 sme mali 695 obyvateľov, z toho 
352 mužov a 343 žien. 

Možno Vás bude zaujímať, aká je veková štruktúra Bierovčanov a Bie-
rovčaniek:

Do 6 rokov 46 
Od 6 rokov do 18 rokov 106  
Od 18 rokov do 30 rokov 79 
Od 30 rokov do 40 rokov 84 
Od 40 rokov do 50 rokov 124  
Od 50 rokov do 60 rokov 89 
Nad 60 rokov 167

Priemerný vek žijúcich občanov v našej obci je 41,84 roka. To je skoro 
ako celorepublikový priemer, ktorý udáva štatistický úrad.

Tento rok sa narodilo jedno dieťatko manželom Kohútekovým a k šty-
rom bratom pribudla malá sestrička Grétka. Gratulujeme a prajeme 
šťastné detstvo, veľa zdravia, lásky a pohody celej rodinke.

My vieme, že sa narodil aj Matěj Zemko manželom Zemkovým, ale toho 
vedieme v evidencii „prisťahovali sa“, nakoľko taký je administratívny 
postup. Aj jemu a jeho rodičom a sestričke želáme veľa zdravia, spokoj-
né bruško a láskyplné rodinné prostredie.

Prisťahovali sa Matěj Zemko, Mgr. Andrea Škutová, Andrea Škutová, 
Jakub Škuta, Eliška  Melišková a odsťahovali sa Ing. Zuzana Saelens, 
Paulína Saelens, Kamil Saelens, Lukáš Vanko, Boris Horňák, Veronika 
Hatalová, Miroslav Vlk, PhDr. Pavel Jakubek, Helena Jakubeková, Anna 
Horňáková.

V našej obci sme mali 5 sobášov.

Milí novomanželia

Lukáš Vanko – Katarína Pecháčková, Matej Bulko – Kristína Hudecová, 
Veronika  Bulková – Gabriel Hatala, Katarína Mošková – Jozef Rehák, 
René Kuma – Kamila Kasalová

prajeme Vám na spoločnej ceste veľa lásky, vzájomného porozumenia 
a úcty, veľa šťastných dní a krásny spoločný život. Buďte spolu šťastní.

Zoznam našich jubilantov je dlhý a plný prekvapení. Isto si po jeho pre-
čítaní poviete „Ona? Toľko by som jej nerátal!, On je už senior?“. Nuž, už 
je to na tomto svete tak. Roky utekajú, jubilanti pribúdajú :)

65 - roční = Anna Murková, Dušan Križan, Peter Šulek, Jozef Bulko,  
 Helena Jakubeková, Anna   Ondrušková, Štefan Bozó,  
 Alena Mahríková, Anna Dohňanská, Eva Dohňanská  
70 - roční = Peter Sýkora, Emília Oravcová, Ing. Alexandra Bulková,  
 Anna Bulková, Peter Bulko, Mária Oravcová, Peter Adámek,  
 Jaroslav Cingálek, Anna Horňáková, Pavel Jašo, Ján Mahrík,  
 Silvester Kulich 
75 - roční = Vladislav Zaťko, Anna Bednárová, Vincent Oravec 
80 - roční = Anna Ondrášková, Mária Chromá, František Raninec,  
 Pavol Dohňanský 
81 - roční = František Kubaloš, Peter Nagy, Jozef Zhanač,  
 Mária Zhanačová, Emília Zemánková 
83 - roční = Anna Kulichová, Ľudmila Ondrášková, Anna Nagyová,  
 Matilda Gabrišová, Ján Mikláš, Peter Kulich 
84 - roční = Emil Fraňo, Marcela Hašková, Kristína Husárová,  
 Anna Miklášová 
86 - roční = Helena Horňáková  
87 - roční = Štefan Haško, Anna Kadlecajová  
88 - roční = † Ján Zemánek, František Husár 
89 - roční = Milina Bulková   
91- roční  = Anna Rakovanová , Agnesa Bulková,  
96 - roční = Magdaléna Dohňanská  

Srdečne blahoželáme!

V tomto roku sme sa naposledy rozlúčili s ôsmimi spoluobčanmi. Opus-
tili nás p. Eva Janíková, p. Oľga Tekulová, p. Bernarda Siváková, p. Mi-
roslav Gabriš, p. Ján Novák, p.  Jozef Ondrášek, p. Milan Sivák, p. Ján 
Zemánek. Česť ich pamiatke!

Všetky údaje sme čerpali z našej evidencie a veríme, že sme neporušili 
nielen zákon o ochrane osobných údajov, ale že sme sa nikoho ničím 
nedotkli.

Podklady k článku pripravila referentka p. A. Zhanačová, 
článok napísala starostka Ing. Silvia Masárová.

EpITAF

Každý človek bol zrodený pre nejaké 
dielo. Každý, kto chodí po tejto zemi, má 
nejaké povinnosti k životu aj k ľuďom. 
(Hamingway)

Dňa 15.07.2023 sme sa naposledy rozlú-
čili s naším občanom, Milanom Sivákom, 
starostom obce, ktorý 12 rokov svojho 
života venoval aj službe občanom.

Jeho život bol cestou vymedzenou 
prvým a posledným nádychom. Hľadal, 

objavoval, študoval, skúšal, otváral nové brány, prijímal nové výzvy. 
Keď mu vietor vohnal piesok do očí, blúdil, spadol, vstal, našiel cestu 
a vrátil sa.

Jednou nohou kráčal v minulosti, druhou v budúcnosti. Prichádzal na 
križovatky a rozhodoval sa pre ďalšiu zo svojich ciest. Každá z ciest ho 
ovplyvnila, ale ovplyvnili ho aj cesty iných ľudí. Niektoré sa križovali, 
rozchádzali, no boli i spoločné cesty. Po niektorých bežal, na niektorých 
spomalil a rozhliadal sa okolo seba. Hľadel do ľudských tvárí a tým, čo 
sa mu otvorili, aj do ich sŕdc. 

S úctou na neho budeme spomínať. Česť jeho pamiatke.

V roku 2023 sme odprevadili do riadneho starobného dôchodku pani 
Janku Bulkovú, ktorá v našej materskej škole robila pani upratovačku. 
Keď bolo treba, prebehla aj do kulturáku, aj na úrad. Pracovala u nás 
takmer päť rokov. Pani Janka, úprimne Vám vo svojom mene, aj v mene 
mojich kolegýň a kolegov prajem pokojný a spokojný dôchodok. Ešte 
raz Vám chcem aj touto cestou poďakovať za Vašu prácu.

Pani Janku vystriedala pani Lenka Bulková. Ale aj tá nám nastupuje do 
dôchodku. A aj keď u nás pracovala len krátko, tiež sme sa s ňou krát-
ko pred vianočnými sviatkami lúčili ako s dlhoročnou kolegyňou. Veľmi 

rýchlo zapadla do kolektívu a praco-
vala svedomito. 

Pani Lenka, aj Vám prajem v mene 
celého kolektívu veľa spokojných dô-
chodkových dní. Užite si ich obklo-
pená vnúčatkami, Vašou rodinkou v 
zdraví, šťastí a v pohode.

Ing. Silvia Masárová, starostka

pOSLEDNý DEŇ V pRÁCI
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V roku 2023 sa v našej obci udialo veľa vecí, ktoré skvalitnili život našim 
obyvateľom. 

Podarilo sa nám pre obec vybudovať malú kompostáreň, ktorá uľahčila 
našim občanom likvidovanie kompostovateľného odpadu zo záhrad. 
Svojou veľkosťou plne spĺňa potreby našich obyvateľov.

Konalo sa čipovanie smetných nádob, ktoré prinieslo podrobný pre-
hľad o vývoze komunálneho odpadu z domácností. Okrem toho sme 
zabezpečili zber nadrozmerného komunálneho odpadu, nadrozmerné-
ho elektro odpadu a nebezpečného odpadu. Novinkou bol zber použi-
teľného textilu pre Ekocharitu Slovensko Slovensku, ktorá dopadla nad 
očakávania. Obec zakúpila zelenú elektrickú trojkolku, ktorá napomáha 
Jurajovi v jeho náročnej práci.

Naša Materská škola potrebovala malé úpravy v podobe novej pláva-
júcej podlahy, zakúpenie certifikovaných ležadiel pre deti  a doplnenie 
interaktívnych pomôcok na vonkajšie použitie. V tento školský rok doš-
lo k zmene našich p. učiteliek a pani upratovačky. 

Novinkou v dedine je defibrilátor, ktorý je umiestnený vonku pri vcho-
de na obecný úrad. Je dostupný nonstop. Pre prípad potreby vždy tre-
ba volať operačné stredisko 155, kde dostanete presné informácie, ako 
postupovať pri záchrane ľudského života. Ale pozor! Tak, ako vám môže 
život zachrániť, tak ho môže aj ukončiť, elektrický výboj je určený na 
„nakopnutie“ srdca. Je  určený na záchranu, nie na hranie. 

Konečne sme sa dočkali vytúženej optiky,  ktorá nám zabezpečí lepší in-
ternet, ktorý bol v našej obci nedostatočný. Radosť z rýchleho interne-
tu, na ktorý sa postupne jednotliví užívatelia pripájajú, snáď prevýši bo-
haté zážitky s pracovníkmi, ktorí vykonávali v dedine výkopové práce.

Realizovali sme ďalšie práce, ktorými sa doplnili niektoré povinné prvky 
projektu Obnova verejnej  zelene. Okrem úpravy zelene naši kolegovia 
v parku osadili nádoby na komunálny a separovaný odpad. 

Ani tento rok sme nevynechali obľúbené podujatie Noc v knižnici. Ako 

vždy bola neopakovateľná, veselá, hlučná, pizzová, plná hier, zábavy, 
tvorenia, čítania a pozerania filmov. Plánované podujatie Prespávačka 
nie je hračka sa nekonalo z dôvodu dlhodobého nepriaznivého počasia. 
Neodradilo nás to, na budúci rok máme pripravenú aj „dažďovú verziu.“

Každý rok sa zapájame do celoslovenského projektu Deň zeme, kedy 
(no nie len vtedy) čistíme našu obec a jej okolie. 

Každý rok sa v našej obci obyvatelia stretnú pri stavaní Mája a tento rok 
táto oslava jari, plodnosti a hojnosti pokračovala Oldies  párty, na ktorej 
bolo naozaj veselo.

Pre tých najmenších sme zorganizovali MDD za kultúrnym domom, kde 
mali deti pripravené rôzne súťaže, program a veľa sladkostí. Jednou z 
najväčších atrakcií bola klasická špekačka. S organizáciu nám pomohli 
šikovné dievčatá Peťka, Štefka, Hanka, Soňa a Erika. 

Veľmi príjemný deň sme strávili s našimi jubilujúcimi seniormi, kde sta-
rostka obce Ing. Silvia Masárová odovzdala každému jubilantovi kvie-
tok, darček a príhovorom začala spoločné posedenie. O program sa 
postarali deti z Materskej školy. Vítanie detí sme neorganizovali snáď 
prvýkrát. Do tradičného termínu – prvý štvrtok v októbri – sa nám ne-
narodilo žiadne dieťatko.

Netradične sa tento rok konala predhodová zábava, ktorá mala veľký 
úspech a hostia sa zabávali pri  hudbe v podaní Huncútov až do rána. 
Zábavu pre vás zorganizovali naši hasiči a my z úradu. Chutnú večeru 
a šikovnú obsluhu zabezpečili Jurko a Lenka z Chaty na rybníku. Ďaku-
jeme všetkým darcom, ktorí nám priniesli ceny do polnočnej tomboly:

Spoločnosti: PAVOL FERO- LIVE, ERSON RECYCLING, s.r.o., ŠEBÁN s.r.o., Sa-
nika group s.r.o., Kemping rybníky Opatovce, ZF záhradné centrum s.r.o., 
Potraviny NICOL ONE s.r.o., JANEK s.r.o., DUNA Fruit, s.r.o., BIOPLYN BIE-
ROVCE, s.r.o., PD Trenčianska Turná, ORBICO s.r.o., Tusons s.r.o., Považský 
cukor a.s., INTA, s.r.o., Mlyn Trenčan spol. s.r.o., DALITRANS, s.r.o., OLD HE-
ROLD, s.r.o., BESTRENT s.r.o., RONA, a.s.,  Obec Opatovce, Chata na rybníku.  
Ďakujeme.

ČO SA STALO, pODARILO A ......
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Zapojili sme sa do krásneho projektu Koľko lásky sa zmestí do krabičky 
od topánok. V čase od 20.11.2023 do 4.12.2023 ľudia pripravili darčeky 
pre osamelo žijúcich seniorov. Tieto pani starostka odovzdala do zaria-
denia pre seniorov v Trenčianskej Turnej.

Ako každý rok, aj 5.12.2023 ku nám zavítal Mikuláš a odmenil všetky 
dobré detičky balíčkami.

V druhú Adventnú nedeľu sme v našom kultúrnom dome mali krásny 
zážitok z vystúpenia našich škôlkarov spojené s krstom nového cédeč-
ka hudobnej skupiny Huncúti. Krstnou mamou bola starostka obce 
Ing. Silvia Masárová a naše seniorky sa nám postarali o výborný punč a 
čaj. Plná sála, predvianočná nálada, vôňa medovníkov, ihličia a punču 
spojená s krásnym programom je dokonalým receptom na vydarené 
podujatie. 

Zapojili sme sa do niekoľkých menších projektov: 

•  Zachráňme panský most, kde bolo cieľom osadiť prvky vhodné pre 
prírodnú učebňu. 

• Spájaj, zabav a vzdelávaj, kde bolo cieľom osadiť exteriérový šachový 
stôl v miestnom parku

• Športuj pre radosť, kde bolo cieľom doplniť športové vybavenie pre 
deti a mládež z nášho futbalového klubu

• Čítame pre radosť, kde bolo cieľom doplniť knihy pre deti do našej 
materskej školy

• Stará kefka – nové využitie, kde bolo cieľom viesť našich najmenších k 
správnej separácii

• Srdcom k srdcu – naďalej zbierame plastové vrchnáky do kovového 
srdca 

• Rozvíjaj sa hrou – osadenie interaktívnych edukačných prvkov v ma-
terskej škole

Požiadali sme o:

• nenávratný finančný príspevok Dopad migračnej krízy v sume 
70.200,00€ a boli sme úspešníf

• financovanie projektu Kompostéry pre celú dedinu v sume 52.800,- € 
a boli sme úspešní

Eugénia Bačová, projektová manažérka

O tom veru vieme všetci svoje a vedia to už aj naši škôlkari! Len predne-
dávnom  nastúpili  do materskej školy po vytúžených letných prázdni-
nách, plní slnka a prázdninových zážitkov. S veľkým očakávaním a  pri-
rodzenou zvedavosťou  sa  radostne vrhli do  nového začiatku ďalšieho 
školského roka.  

Počas prázdninových dní trieda starších detí,  Lienkovo,  prešla  rekon-
štrukciou v podobe novej plávajúcej podlahy a koberca. Pôvodné le-
žadlá sme vymenili za nové.  

Modernizácia informačných technológií nám umožňuje  prácu s digi-
tálnymi technológiami a pre deti  je tým zaujímavejšia, pútavejšia  a 
celkovo vhodne podporuje všestranný rozvoj detskej osobnosti.  

V oboch triedach nám pribudli nové magnetické  tabule, ktoré bohato 
využívame pri edukačnom procese. Tieto podporujú vlastnú aktivitu 

detí, ako bádanie a skúmanie, tvorivú dramatiku, rozvoj komunikač-
ných zručností, aj logické myslenie.

Neoddeliteľnou súčasťou moderného učenia je aj zážitkové učenie, 
preto sme pre deti zorganizovali návštevu blízkej farmy v Opatovciach. 
Pre všetky deti to bol úžasný zážitok – vidieť svet z konského chrbta! 
Počasie nám vyšlo priam ukážkovo, deti boli nadšené nielen z možnosti 
dotýkať sa tak veľkého zvieraťa, ale aj z množstva informácií, ktorých sa 
im dostalo. A tak sme deťom sľúbili, že na jar sa určite vrátime zas!

O farebnej jeseni sme sa naučili básničky a piesne. Krásne sme si ju pri-
pomenuli aj oslavou jej plodov – „Súťažou o najkrajšiu tekvicu“.  

Milou akciou bol aj „Deň jablka“ kde si deti priniesli do škôlky jabĺč-
ka, porozprávali sa o dôležitosti zdravej výživy, spôsobe pestovania, 
uskladnenia a aj využívania tohto, nášho najviac pestovaného ovocia. 

Najzaujímavejšou časťou dňa 
bola samozrejme ochutnávka!

Na konci roka sme nacvičili 
program k návšteve Mikuláša, k 
vianočnej besiedke, vyrobili sme 
drobné predmety na Vianočný 
bazár, ozdôbky na stromček a 
všakovaké drobnosti, ktorými 
sme si vyzdobili prostredie ma-
terskej školy.  

Želám všetkým pokojné a požeh-
nané vianočné sviatky.

Beáta Bachorcová

AKO RýCHLO pLYNIE ČAS
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ZA ÚSpECHOM JE VŽDY KUS pOCTIVEJ, MRAVENČEJ pRÁCE

Po posledných, ekonomicky náročných rokoch nebol ani rok 2023 vý-
nimkou. Posledné roky sú označované ako krízové – covidová kríza, 
energetická kríza, vojnová kríza ..... Neustále zvyšovanie cien energií, 
materiálov, služieb a pod., neobišlo ani náš úrad. Nakoniec, každý to 
vnímame. Napriek tomu sa naša obec s touto situáciou dobre vyspo-
riadala, vďaka rozumnému hospodáreniu, štátnym dotáciám a euro-
fondom. Prispelo k tomu aj to,  že sa podarilo vybrať VŠETKY vyrube-
né dane z nehnuteľností, za psa a za komunálny odpad aj za hrobové 
miesta. Aj po minulé roky bol výber takmer 100%, avšak tento rok to 
nie je „takmer“, ale presne! 100%.  A to najmä vďaka úsiliu pracovníčok 
obecného úradu. 

Preto Vás prosíme, aby ste aj naďalej pri úhradách na bankový účet do-
držiavali termíny úhrad a aby ste zadávali relevantné variabilné sym-
boly. My potom nebudeme dohľadávať Vaše platby a opakovane Vám 
volať, či už ste zaplatili. 

V nasledujúcom roku nás čaká niekoľko legislatívnych zmien, preto 
Vás prosíme, sledujte úradnú tabuľu, oznamy, sociálne siete obce, kde 
nájdete potrebné informácie, poprípade sa informujte priamo na obec-
nom úrade. Radi Vám pomôžeme. Ďakujeme.

Ľuboš Zhanač, účtovník

UŽITOČNÉ INFORMÁCIE

• Veľmi mi záleží na tom, aby sa čo najviac informácií dostávalo vám, 
občanom. Napriek tomu sa stáva, že mi poviete „nepočul som“, 
„nevedel som“, prípadne „to kedy bolo?“ 
Pre informovanosť vás všetkých využívame webovú stránku obce, 
vývesnú tabuľu, rozhlas, sms-ky a tiež obecný facebook. V mnohých 
prípadoch roznesieme oznam do vašich schránok. 
Ak si prajete dostávať sms-ky s oznamami, nahláste svoje telefónne 
číslo na obecný úrad osobne, mailom alebo telefonicky. K tomuto 
číslu nepriraďujeme mená. Doposiaľ máme 152 užívateľov  tejto 
služby.

• Pri narodení dieťaťa nie je potrebné kontaktovať náš úrad, Oznáme-
nie o narodení dieťaťa nám pošle automaticky príslušná matrika z 
miesta narodenia dieťaťa, ak sa váš drobec narodil na území SR.  
Trvalý pobyt novonarodeného dieťaťa taktiež nemusíte hlásiť na 
našom úrade, nakoľko miestom trvalého pobytu dieťaťa v čase jeho 
narodenia je miesto trvalého pobytu jeho matky. Na základe Ozná-
menia o narodení dieťaťa náš úrad prihlási dieťa na trvalý pobyt.

• Pri sobáši nie je potrebné kontaktovať náš úrad, Oznámenie o uzav-
retí manželstva nám pošle automaticky príslušná matrika z miesta 
uzatvorenia sobáša.  
Pokiaľ si prajete uzatvoriť civilný sobáš na našom úrade, nie je to 
možné, nakoľko takýto mandát náš štatutár od štátu nemá. Musíte 
sa obrátiť na matriku v obci Trenčianska Turná. 

• Pri úmrtí zvyčajne všetky administratívne úkony preberá na seba 
pohrebná služba, ak však nie, je potrebné zabezpečiť toto: 
Správu o úmrtí od ohliadajúceho lekára doručíte na príslušnú 
matriku miesta úmrtia. Dostanete Oznámenie o úmrtí. Na náš úrad 
toto oznámenie nie je potrebné priniesť, doručí ho matrika, ktorá 
oznámenie o úmrtí vydala. Zomrelý bude následne na našom úrade 
automaticky vyradený z evidencie obyvateľov a teda aj z centrálnej 
evidencie obyvateľov celej SR. 
Pre odbavenie cirkevného pohrebu oslovte správcu farnosti podľa 
vierovyznania a následne vami vybranú pohrebnú službu. Samot-
ný pohreb povoľuje správca pohrebiska a je potrebné sa dostaviť 
na obecný úrad, kde vybavíte miesto uloženia, nájomnú zmluvu k 
miestu uloženia, sprístupnenie domu smútku, prípadne rozhlasovú 
rozlúčku. Na úrade tiež dostanete kontakt na p. Mareka Bulka, ktorý 
zabezpečuje prevádzku pohrebiska.

• Pri prihlásení na trvalý pobyt je potrebné predložiť: 
platný občiansky preukaz alebo potvrdenie o občianskom preuka-
ze alebo platný cestovný doklad SR alebo osvedčenie o štátnom 
občianstve SR alebo rodný list, v prípade ak prihlasovaný nie je 
vlastníkom nehnuteľnosti je potrebné predložiť písomný súhlas 
vlastníka nehnuteľnosti. Tento súhlas môže vlastník nehnuteľnosti 
dať osobne priamo pri prihlasovaní alebo v prípade jeho neprítom-
nosti na predpísanom tlačive s overeným podpisom. 
 
Za rodinných príslušníkov môže trvalý pobyt hlásiť jeden z čle-
nov rodiny. Za maloleté deti hlási pobyt jeden z rodičov, za osoby 
zbavené spôsobilosti na právne úkony hlási pobyt zákonný zástupca 
(opatrovník).  
 

Pri prihlasovaní na trvalý pobyt sa občan nemusí odhlasovať z pred-
chádzajúceho trvalého pobytu, tento úkon zabezpečí ohlasovňa.

• Pri prihlásení na prechodný pobyt je potrebné predložiť tie isté 
listiny ako pri prihlásení na trvalý pobyt.

• Pri prehlásení trvalého pobytu v rámci obce je potrebné predložiť 
tie isté doklady ako pri prihlásení na trvalý pobyt.

• Ak sa odsťahujete mimo našej obce a prihlásite sa na trvalý pobyt 
inde, nie je nutné nám to oznámiť, Oznámenie o zmene vášho 
trvalého pobytu nám doručí ohlasovňa automaticky.

• Občan, ktorý odchádza do zahraničia trvalo žiť, je povinný pred 
vycestovaním ohlásiť skončenie trvalého pobytu na území SR 
ohlasovni doterajšieho miesta trvalého pobytu, teda u nás na 
úrade. 

• Pre osvedčovanie podpisov je potrebné dostaviť sa osobne a pred-
ložiť listinu, na ktorej má byť osvedčený podpis a občiansky preukaz, 
u cudzincov pas. 
 
Fyzická osoba, ktorej podpis sa osvedčuje, musí byť prítomná v 
kancelárii obecného úradu 
 
V mimoriadnych prípadoch, ak o osvedčenie podpisu žiada fyzická 
osoba, ktorá sa zo zdravotných dôvodov nemôže dostaviť do 
úradnej miestnosti, možno osvedčenie vykonať na inom vhodnom 
mieste, čas a miesto je treba vopred dohodnúť na úrade a to len 
na území katastra našej obce. Ak sa takéto osoba nachádza mimo 
územia našej obce, je potrebné osloviť matriku v mieste, kde sa táto 
osoba nachádza alebo využiť služby notárov. 
 
Osvedčujúci orgán nezodpovedá za obsah a formálnu správnosť lis-
tiny, zodpovedá však za to, že podpis na listine urobila alebo uznala 
za vlastný fyzická osoba, ktorej podpis je osvedčovaný. 
 
Na listinách určených na použitie v cudzine obec nevykonáva 
osvedčenie podpisu. V týchto prípadoch je potrebné obrátiť sa na 
notársky úrad.

• Pre osvedčovanie listín je potrebné dostaviť sa osobne a predložiť 
originál alebo osvedčenú fotokópiu listiny. Fotokópiu listiny, ktorú 
následne osvedčíme vám vyhotovíme aj my na úrade. 
 
Osvedčujúci orgán zodpovedá za to, že kópia listiny je zhodná s 
predloženým originálom. Neosvedčuje sa obsah, správnosť, ani 
pravdivosť skutočností uvádzaných v listine.  
 
Osvedčujúci orgán neosvedčuje listiny, ktoré majú byť použité v cu-
dzine, alebo ak sú napísané v inom ako štátnom jazyku, s výnimkou 
českého jazyka. 
 
Fotokópia listiny musí byť dokonalá, presne zhodná s originálom, t. 
j. nie je prípustná nečitateľnosť textu, pečiatok a podpisov! Osvedče-
nie listiny sa vykonáva výhradne v úradnej miestnosti

Alena Zhanačová, referentka
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STAROSTKA INFORMUJE

V roku 2023 sme začali plní síl a od-
dýchnutí po Vianočných sviatkoch. 
Ani sme netušili o novinkách, ktoré 
nás čakajú. A bolo ich neúrekom, po-
zitívnych aj tých negatívnych. 

Zdraželo všetko a to nie len elektri-
ka, voda a plyn, ale aj nafta, potravi-
ny, služby, naozaj všetko. Tak ako vy 
doma, aj ja na úrade musím poriadne 
popremýšľať, ako to zvládnuť. Nedá 
sa čakať na sľuby predstaviteľov štá-
tu, že „raz možno zmiernime dopad 
energetickej krízy, spustíme schému 
kompenzácií“ a podobne. Uhrádzať 

faktúry treba každý mesiac. Tento rok sme hospodárili opäť na jednotku 
s hviezdičkou. Vytvorili sme prebytok, nemáme žiadne úvery, kontoko-
rent sme ani tento rok nemuseli čerpať a koncesiu na verejné osvetle-
nie z roku 2014 riadne splácame. Ako to? V prvom rade sme obmedzili 
výdavky, zaviedli sme niekoľko menších, ale účinných úsporných opat-
rení a príjmy sme upravili „do plusu“, ako to hovorieval jeden náš ob-
čan. Využili sme kompenzácie, na ktoré sme mali nárok, no to bola len 
kvapôčka v mori. Požiadali sme o rôzne dotácie a fondy a zapojili sme 
sa do niekoľkých menších projektov. Každý z mojich kolegov, poslanci, 
zamestnanci aj naši spolupracovníci museli urobiť kus svojej práce. Sčí-
tané, podčiarknuté – pokosené bolo, verejné osvetlenie sme nevypína-
li, kúrenie v škôlke sme neznižovali. Ostali eurá aj na činnosť spolkov a 
združení tak, ako o ne požiadali. Ostali eurá aj na obecné podujatia, aj 
na akcie, ktoré neorganizujeme priamo my, ale ich podporujeme. Všet-
ko sa ani nedá spísať do jedného článku v novinách. Spomeniem len 
niektoré informácie a niektoré sa pokúsim dať na pravú mieru.

Podujatia, ktoré už sú popísané v iných článkoch, nie je maličkosť pri-
praviť. Ďakujem za to, že mám pri sebe tím, ktorý zvládne všetko. Aj pri-
praviť voľby, či referendum. Keď sú tu festivaly a koncerty, je potrebné, 
aby v tom čase bol život v našej obci aspoň trochu znesiteľný. A verte, 
niekedy to chce nie len snahu, ale aj malý zázrak.

Maličkosti, ako čistenie kanálov na dažďovú vodu, funkčné vianočné 
osvetlenie, osadenie dopravnej značky, ktorú nejaký dobrák vytrhol aj s 
betónovým základom, tiež potrebujeme ako obec zaplatiť.

Zakúpili sme AED  zariadenie na diagnostiku a oživenie základných ži-
votných funkcií. Okresný úrad po dlhých rokoch sfunkčnil sirénu. 

Skvalitnili sme systém triedeného zberu komunálneho odpadu. Je už 
len minimum odpadu, ktorý by mal skončiť vo vašej čiernej smetnej 
nádobe. Plasty, papier, kovy, sklo aj tzv. tetrapaky už dlhodobo môže-
te triediť. Kuchynský odpad môžete nosiť do kontajnera pri obecnom 
úrade a rovnako tak aj použitý kuchynský olej. Môžete tiež využívať vý-
kup papiera – výmenu papiera za papierové hygienické produkty – táto 
služba je v celom regióne nepostačujúca, nakoľko sa zmenil systém jej 
financovania a akosi to už nikto nechce robiť. To isté platí aj o zbere po-
užitého šatstva. Preto sme nadviazali spoluprácu so Slovenskou chari-
tou a takéto šatstvo, topánky, knihy a hračky od nás odobrali. Pre odpad 
zo záhrad máme zriadenú obecnú kompostáreň, 2x ročne, na jar a na 
jeseň organizujeme zbery nadrozmerného odpadu, škodlivého odpa-
du aj elektroodpadu. Celoročne môžete na obecnom úrade odovzdať 
baterky a drobný elektroodpad.  Naozaj takmer všetko už je kam odse-
parovať. Čipovanie nádob je prvým krokom k adresnému vyberaniu po-
platkov za nakladanie s odpadom a skládkovanie odpadu. Vaše nádoby 
si nemusíte vykladať každý druhý týždeň, len keď sú plné a prajete si ich 
vývoz. Ďalším krokom by malo byť nie len zaznamenanie počtu vývo-
zov, ale aj váženie vašich nádob pri vývoze. Takúto službu náš zmluvný 
partner zatiaľ neposkytuje, údajne ani v TN, nie len u nás. Snáď sa doč-
káme. Separáty by sa tiež mali zbierať z našich domácností, avšak OZV, 
ktoré o tom rozhoduje to nechce zberovej spoločnosti uhrádzať. To, že 
sa točíme dokola a poplatky sa zvyšujú je fakt. V roku 2024 nebudeme 
v našej obci platiť vyšší poplatok za KO.  Dôslednou separáciou by sme 
spoločne mohli udržať náklady na uzde. Snáď sa nám to spolu podarí. 
Prezradím trošku dopredu, že začiatkom roka 2024 budeme prideľovať 
do každej domácnosti kompostéry a vedierka na kuchynský odpad. 

Je veľa tém, ktoré sú pálčivé – kasíno, petícia, optika, oprava školy, opra-
va ciest a chodníkov, plánované investície, zmeny na stavebnom úrade 

súvisiace so stavebným zákonom, atď atď. Asi sa do jedných novín nedá 
vtesnať všetko. 

k rekonštrukcii I/9 som už niekoľkokrát informovala. Ako ste si všimli, 
cesta nie je dokončená. Chýba posledná vrstva asfaltu, potom budú 
vyznačené aj odbočovacie pruhy pri našej obci, chýbajú zvislé doprav-
né značky, zvodidlá, vodiace stĺpiky, protihlukové steny atď. Do nami 
očakávaného „HOTOVO“, má táto rekonštrukcia naozaj ďaleko. Najviac 
vás asi zaujíma, kedy budú hotové mosty. Obidva sa majú údajne bú-
rať. Ten kanálový aj ten Váhový. Pozor, cez cyklotrasu je dosť necitlivo 
vedená obchádzková trasa pre obsluhu stavby. Na požiadanie SSC, a.s. 
vás žiadam, aby ste sa stavenisku vyhýbali, aby ste cez mosty nechodili. 
Ja rozumiem, že dennodenne chodíte do práce na bicykloch a ja to pri 
každej príležitosti zodpovedným opakujem dookola. Je potrebné ná-
hradné premostenie pre peších a pre cyklistov. Už dávno toto malo byť 
vyriešenie. Žiaľ nie je.  

Maratón derby klub Slovensko sa už druhýkrát organizoval v našej obci. 
Bol to jubilejný dvadsiaty ročník a bol naozaj vydarený.

Nezabudnite, že aj tento rok sme sa zapojili do projektu Kúpele v regió-
ne a spolupráca s Kúpele trenčianske Teplice spočíva v zľave na vstupy 
od 01.12.2023 do 29.02.2024.

Zakúpili sme v priebehu roka náradie na údržbu zelene. Nie len záhrad-
nú klasiku – hrable, rýle, a pod. ale aj akumulačné náradie, elekrotroj-
kolku, odhŕňač snehu a posýpač. Všetko toto na úrade roky chýbalo 
a v podstate sme používali to, čo sme si priniesli z domu. Vďaka pro-
jektovým peniazom je už aj náš úrad celkom dobre vybavený a mojim 
kolegom sa pracuje lepšie a bezpečnejšie. Trojkolka, na ktorej vídavate 
Juraja brázdiť dedinu, je určená na prepravu materiálu, ale používa sa 
aj na rozvoz obedov seniorom do domácností, prípadne aj na odvoz 
menšieho množstva orezu stromov a odpadu zo záhrad (BRKO) na 
kompostáreň alebo aj balených odpadov z vašich domácností. Teda na 
všetko, čo je potrebné. Je to ekologická a ekonomická alternatíva pre-
pravy oproti preprave autom.

IVECO, malé nákladné auto, ste už tiež videli v dedine. Tiež sme ho ob-
starali čiastočne z projektových zdrojov. Používa sa na prepravu materi-
álu, odpadov napr. z MŠ na stanovište separátov, na prepravu orezov zo 
záhrad atď. Požiadať o prepravu môžete aj Vy. Ako na to? Zavolajte nám 
na pevnú linku 032/6496330, povedzte čo treba previezť a my to, ak je 
to možné, zariadime. Mnohí z vás už takúto možnosť využili. Auto Vám 
požičiavať nebudeme, lebo nemôžeme.  

Aj my na úrade sme vysúkali rukávy a pripravili sme výrobky pre ad-
ventný bazárik materskej školy. Naša projektová zosúladila všetkých 
účastníkov adventnej nedele, vymyslela scenár a myslím, že podľa 
pozitívnych ohlasov to vyšlo parádne. Deti mali krásny program, za čo 
ďakujem ich učiteľkám, kapela hrala od srdca vianočné piesne a naše 
seniorky pripravili voňavý a naozaj chutný punč a čaj. Teší ma, že aj naša 
mládež pomohla pri stoloch s výrobkami. Všetkým, vrátane nosičov sto-
ličiek ďakujem.

Začiatkom decembra dodávateľ obnovil ambulantný predaj mäsa v na-
šej obci. Pravdepodobne aj v ďalšom roku bude chodiť každú druhú 
stredu.

Aj tento rok sme mali možnosť nákupu čerstvých rýb z domáceho lokál-
neho chovu vďaka spolupráci s Chata rybníky.

Ku koncu roka sme spustili webovú stránku obce. Je odetá v novom 
šate, no nie len to. Mala by fungovať na všetkých zariadeniach a má nie-
koľko nových vylepšení. Obsah budeme samozrejme ešte upravovať a 
aktualizovať. Prajem vám, aby bola užívateľsky príjemná a aby ste našli 
všetky potrebné informácie.

Na záver, no nie v poslednom rade, chcem z celého srdca poďakovať 
všetkým, ktorí mi prišli popriať samé milé a pekné veci k mojim gulati-
nám. Kiež by sa vaše priania vyplnili.

Prajem vám všetkým požehnané vianočné sviatky, nech sú rodinné, po-
kojné a láskyplné. V Novom roku 2024 zostaňte zdraví, šťastní aj bohatí. 
Ak nie na peniaze, tak na to všetko ostatné. Buďte na seba usmiati, po-
máhajte si navzájom, buďte si dobrými susedmi. Ďakujem vám.

Ing. Silvia Masárová, starostka
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Kým vás všetkých poinformujem, aké činnosti, podujatia a udalosti sme 
absolvovali v roku 2023, rada by som vám predstavila náš klub. Takto 
zjednodušene nazývame naše Občianske združenie Klub seniorov 
Veľké Bierovce, ktoré vzniklo v júni 2011. Malá skupinka nadšených a 
aktívnych seniorov Alenka Bulková, Margarétka Bahnová, Boženka Bul-
ková, Editka Zaťková, Evka Zaťková a Jarko Kulich založili pri prvomá-
jovom posedení za Kultúrnym domom občianske združenie. Spoločne 
prešli všetkými byrokratickými úskaliami a začali oslovovať Bierovčanky 
a Bierovčanov v seniorskom veku, aby sa zapojili a spoločne zorgani-
zovali program nie len pre seba. Za tie roky, čo klub funguje, sme spo-
ločne vytvorili  skupinu ľudí, ktorá má dnes 61 členov, väčšinou z našej 
dediny, ale niekoľko členiek máme aj z okolitých obcí. 

Počas roka máme niekoľko spoločných akcií – relaxačné pobyty v ter-
málnych kúpeľoch, poznávacie zájazdy alebo kultúrne predstavenia. 

Spolupracujeme s obcou, pre ktorú pomáhame organizovať obecné 
podujatia podľa toho, ako sme na spoluprácu oslovení. Niektorí naši 
členovia sú organizovaní aj v chovateľských združeniach, preto na MDD 
zabezpečujú kontaktnú výstavu domácich zvieratiek a poštových ho-
lubov pre detičky. Počas adventu pripravujeme Vianočný punč. Pravý, 
poctivý, voňavý, z lásky pripravený. Na obecnú zabíjačku, no nie len na 
ňu, pečieme sladké koláčiky. Každý rok počas letných prázdnin upra-
ceme a vyumývame celý dom smútku aj jeho okolie. Zapájame sa do 
brigád zameraných na čistotu obce. Sme teda seniori, ktorí aktívne trá-
via svoj čas nie len so svojimi rodinami, ale aj spolu medzi sebou. A to 
„spolu“ má veľa podôb. Nie sú to len spoločné výlety a podujatia, ale aj 
záujem jeden o druhého. Spoločné stretnutia v menších skupinkách, 
vzájomná pomoc a hlavne čas, ktorý si navzájom vyplníme počas dní, 
kedy ostávame sami.  A ako to všetko stihneme zorganizovať? Spolu. 
Spolu plánujeme, spolu zabezpečujeme a spolu si to užívame. Ale na 
všetko treba financie. Časť peňazí získavame z 2% z daní, časť z dotácie 
z rozpočtu obce a časť od darcov. Ďakujem v mene svojom aj v mene 
všetkých členov klubu za vaše príspevky. Aj budúci rok sa budeme 
uchádzať o vašu priazeň pri získavaní 2% z daní. Konkurencia medzi 
žiadateľmi je veľká, my však veríme, že aj na nás, seniorov, sa usmeje 
šťastie. Naše tlačivá zverejňujeme na webe aj na facebooku obce. Ďaku-
jeme aj pani starostke a poslancom obecného zastupiteľstva za dotáciu 
z rozpočtu a ďalšiu podporu.

Ak hľadáte partiu veselých aktívnych seniorov, chcem vás pozvať medzi 
nás. Stačí, ak ste už v seniorskom veku a poberáte zaslúžený dôchodok 
:) , pridajte sa k nám! Stačí ak zájdete za Margarétkou (č.d. 121), alebo 
za mnou (č.d. 183).   

A teraz už k našej tohtoročnej činnosti:

Vo februári sme mali Výročnú schôdzu, kde sme odhlasovali prijatie 
nových členov, vyhodnotili sme činnosť za rok 2022 a odsúhlasili sme 
plán činností na rok 2023. A nebola to len taká nudná schôdza. Okrem 
občerstvenia sme našich členov prekvapili aj vystúpením mužského 
speváckeho súboru z Trenčianskej Turnej. Harmonika a silné mužské 
hlasy nás očarili a z plánovaného hodinového vystúpenia bolo razom 
posedenie pri pesničke. 

Niekoľkokrát sme absolvovali relaxačný pobyt, kúpanie v termálnej 
vode v Malých Bieliciach. Treba sledovať plagát, ktorý dávame do vý-
vesky ku obchodu aj na vývesku pri úrade, na obecný FB aj na web 
obce. Dievčatá z úradu to vždy niekoľkokrát vyhlásia. Prihlasovať sa 
môžete u  Margarétky. Spoločne potom ideme autobusom do Bielic. 
Relax v termálnej vode je pre nás vždy príjemný.

Tento rok sme našu expedíciu – poznávací zájazd mali v máji. Boli sme 
na výlete v rodnom meste našej pani starostky, kde nás aj sprevádzala 
po historických pamiatkach mesta Nitry. Videli sme hlavnú katedrálu, 
historické jadro a obed sme si dali na Zobore. Vyskúšali sme najlepšiu 
nitriansku zmrzlinu a dozvedeli sme sa zaujímavosti o tomto meste. 

MDD ozvláštnili naši muži výstavou zvieratiek a krátko na to sme si zor-
ganizovali už tradičnú brigádu na cintoríne.

V septembri sme sa vybrali na výlet do Skalice. Prezreli sme si historic-
ké centrum Skalice, potom sme sa previezli loďou po Baťovom kanáli 
a ochutnali sme tradičný skalický trdelník a víno od domácich vinárov. 
Počasie nám prialo, nálada bola výborná a tak sme si aj tento výlet spo-
lu užili ako veselá partia.

Na jeseň sme boli pozvané a pozvaní na obecný úrad, kde nám pra-
covníčky Župy Trenčín vysvetlili výhody systému IDA. Ide o pomôcky 
nielen pre samostatne žijúcich seniorov. Aby sme sa zoznámili s novými 
modernými technológiami, musíme sa navzájom posmeľovať. Používa-
me mobilné telefóny aj internet a snažíme sa držať krok s dobou. Aj 
preto sú takéto prednášky pre nás zaujímavé a keď sa organizujú v obci, 
tak aj dostupné.

Na záver roka sme pomohli pri organizovaní Adventného večera. Pri-
pravili sme náš povestný vianočný punč. Pomohli sme, čo sme mohli. 

Amália Lakotová, predsedkyňa OZ

ROK 2023 V OBČIANSKOM ZDRUŽENí KLUB SENIOROV VEĽKÉ BIEROVCE
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Každé stretnutie človeka s človekom je nádhernou príležitosťou naučiť 
sa jeden od druhého niečo nové o tom, ako ešte viac žiť vo vzájomnom 
porozumení, pomôcť či poradiť. Každé miesto a situácia v našom živote, 
chovateľstvo poštových holubov nevynímajúc, je takouto príležitosťou 
– byť ešte viac skutočným človekom s voňavým srdcom na dlani...

Žiak sa má čo učiť od učiteľa, dieťa od otca a matky, mladší chovateľ od 
starších. Pravdaže, platí to v plnej miere aj naopak. Nikto z nás nie je 
dokonalý sám v sebe – iba vďaka druhému sme schopní rásť. Nie sme 
ostrovy na šírom mori a potrebujeme jeden druhého. A ak si to uvedo-
míme, prejavíme vždy viac úcty a porozumenia jeden druhému a nebu-
deme čakať, že so zmenou či odpustením začne ten druhý.

Pokúsme sa k druhým pristupovať so srdcom človeka a so srdcom na 
dlani. Pokúsme sa stať ľuďmi, od ktorých cítiť pravý záujem, radosť a 
pokoj. Ak sme praví chovatelia, mala by ostatných ľudí okolo nás pri-
ťahovať vôňa priateľstva, vzájomnej ochoty a pomoci, ktorá sa prelína 
všetkým, čo robíme. Stane sa to len vtedy, ak budeme k sebe pristupo-
vať s otvoreným srdcom na dlani. Prečo? Len tam, kde je pokoj, prijatie, 
múdrosť, odpustenie a vzájomné porozumenie, nenájde živnú pôdu 
pýcha a egoizmus, závisť a nepriateľstvo, odsudzovanie a posudzova-
nie, manipulovanie a ponižovanie. Práve pre toto nebezpečenstvo je 
potrebné neustále udržiavať všetko dobré, čo je v nás, všetko pekné, čo 
nás spája v našom koníčku.

Tajomstvo takejto atmosféry so srdcom na dlani však okúsime iba vte-
dy, ak stíšime, čas vianočný je na to príhodnou chvíľkou a v srdci bude-
me načúvať všetkému tomu krásnemu, čo sme s holubmi a našimi pria-
teľmi spolu prežili. Som presvedčený, že takéto ponorenie sa do ticha 
pokory, zvlášť vo finančne poznačených časoch, pomôže nám kráčať 
k sebe a nie od seba... Ak to bude vychádzať z hĺbky srdca, pookreje 
každý, kto jeho hlas zachytí, aj keď všetci máme svoje osobité chyby, aj 
keď všetci sme ako prasknuté hlinené nádoby, ktorých praskliny a chy-
by nás činia takými, akí sme. Najdôležitejšie je, napriek tomu, akí sme, 
hľadať v sebe aj v iných to dobré, presviedčať seba aj iných o nevyhnut-
nosti konať dobro, lebo ono sa nám určite vráti.

Úprimne si spolu zaprajme láskou a pokojom naplnené vianočné sviat-
ky a v novom roku nech máme zdravíčko, nech máme snahu podať ruku 
tomu, kto nás urazil, nech vieme od iných prijímať, ale aj iným dávať 
láskavé slovo, úsmev, porozumenie, nech dokážeme zabudnúť na seba 
a myslieť viac na druhých, nech si doprajeme času vypočuť druhých a 
venujeme im pozornosť….. Keď sa nám to podarí, budeme mať v duši 
Vianoce celý rok.

Ján Hološ, predseda ZO

SO SRDCOM NA DLANI

V roku 2023 sme mali 13 dospelých členov. Chovali sme králiky, hydinu, 
holuby a exotické zvieratá. Usporiadali sme výstavku v miestnej záhra-
de kultúrneho domu pri oslavách MDD. Brigáda - kosenie areálu bývalej 
školy nám tentokrát unikli z dôvodu prebiehajúcich stavebných prác. 
Napriek ťažkostiam spojených s prestarnutím organizácie sme aj ten-
to rok hrdo reprezentovali obec na výstavách v regióne aj celoštátnej 
formy.

Prvá tradičná výstava bola v Novom Meste nad Váhom 22.-24. septem-
bra, na ktorej nás reprezentovali hydinári p. Peter Nagy so žltou kolum-
biou čiernou, ktorý získal čestnú cenu, p. František Kubaloš so zdrobne-
nou wyandotkou striebornosfarbenou vlnitou, ktorý získal tiež čestnú 
cenu a p. Rastislav Kubaloš s hempšírkami zlatohnedými, ktorý získal 
čestnú cenu. Holuby vystavil p. Peter Bulko a so slovenským hrvoliakom 
čiernym získal víťaznú cenu Memoriál Kolomana Slimáka. 

Týždeň po tejto výstave sa konala obvodná výstava v Myjave, na ktorej 
vystavil p. Peter Bulko slovenských hrvoliakov čiernych a získal víťaznú 
cenu a pohár primátora mesta. 

Významná výstava v regióne je oblastná výstava v Chocholnej. Tá sa 
konala 6.-8. októbra a na nej nás reprezentovali p. Ľubomír Kubaloš  s 
hempšírkami zlatohnedými a získal veľmi dobré bodové hodnotenie, 
p. Peter Nagy so zdrobnenými wyandotkami žltými kolumbie čiernej 
s  tiež veľmi dobrým bodovým hodnotením a p. František Kubaloš, kto-
rý získal na zdrobnených wyandotkách strieborno sfarbených vlnitých 
dve čestné ceny.  Holubov vystavil aj p. Peter Bulko, ktorý s čiernym hr-
voliakom získal čestnú cenu. 

Posledná výstava v regióne bola tradičná výstava v Trenčianskych Stan-
kovciach s medzinárodnou účasťou, kde sa bojovalo okrem čestných 
cien aj o tituly Majster Laugaricio a Šampión Laugaricio. Tu vystavovali 
hydinu p. Vendelín Ondrášek,  bielefieldky s dobrým bodovým hodno-
tením, vlaška jarabičia s veľmi dobrým bodovým hodnotením, laflešky 
s dobrým bodovým hodnotením. P. Vladislav Zaťko vystavil zdrobnené 
bielefieldky s veľmi dobrým bodovým hodnotením a p. František Kuba-

loš vystavil zdrobnené wyandotky striebornosfarbené vlnité taktiež s 
veľmi dobrým bodovým hodnotením. P. Peter Nagy vystavil zdrobnené 
wyandotky žlté kolumbie čierne a získal čestnú cenu. Holuby vystavil 
aj p. Peter Bulko, slovenských hrvoliakov čiernych, s ktorými získal titul 
Majster Laugaricio. Musím podotknúť, že tento titul obhájil už šiesty-
krát v rade za sebou. Našich holubiarov reprezentovali na špeciálke klu-
bu slovenských hrvoliakov v Trebaticiach konanej 8. a 9. novembra dva-
ja vystavovatelia p.  Milan Raninec, ktorý získal cenu šampión klubu s 
holubom a p. Peter Bulko, ktorý získal cenu šampión klubu s holubicou 
čiernou. Okrem toho s čiernymi hrvoliakmi získal aj titul Majster klubu. 

Najvýznamnejším podujatím roka bola posledná celoštátna výstava 
v Nitre. Táto sa konala 24.-26. novembra. Na nej nás reprezentovali p. 
Milan Raninec s čiernymi hrvoliakmi, a s holubom získal čestnú cenu. 
P. Peter Bulko získal čestnú cenu taktiež s holubom slovenský hrvoliak 
čierny a na kolekcii tohto plemena vybojoval titul Majster SR. 

Touto formou mi dovoľte v mene svojom aj v mene výboru našej orga-
nizácie poďakovať sa všetkým aktívnym členom a tým najúspešnejším 
srdečne zablahoželať ku krásnym úspechom dosiahnutým tvrdou prá-
cou.

Dovoľte mi tiež vysloviť poďakovanie obecnému zastupiteľstvu a pani 
starostke pri spolupráci a za dôveru. Touto cestou chcem vyzvať na 
mobilizáciu síl pri nábore nových členov, pretože sa nám nepodarilo 
obnoviť krúžok mladých chovateľov. Vyzývam rodičov, ktorí vidia v de-
ťoch záujem o prírodu a chov zvierat, aby ma kontaktovali na mailovej 
adrese rastokubalos@gmail.com. 

K najkrajším sviatkom v roku Vám chcem zaželať krásne prežitie, v no-
vom roku veľa zdravia a dobrej nálady a vyslovenie nádeje, že takto o 
rok znova budeme bilancovať úspechy našich chovateľov, v nádeji na 
pokračovanie tejto tradície obnovením krúžku mladých chovateľov.

S chovateľským pozdravom tajomník ZO Rastislav Kubaloš.

ZÁVEREČNÉ HODNOTENIE SEZÓNY A ČINNOSTI CHOVATEĽOV SZCH
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FUTBALOVý ROK

Na konci kalendárneho roka zvykneme hodnotiť, čo sa nám podarilo 
a čo môžeme zlepšiť. Aj v našom futbalovom klube máme za sebou 
úspešné i menej úspešné momenty.

     Športové výsledky, ktoré sme dosiahli v júni na konci súťažného roč-
níka  2022/2023 v kategórii dospelých veľa radosti nepriniesli. Skončili 
sme až na 15. mieste so ziskom 29 bodov,  pasívnym skóre 50:70  a s 
nízkym počtom zdravých hráčov

      V aktuálnej sezóne sme dokázali stabilizovať káder vhodným hráč-
skym doplnením,  vyriešiť brankársky post a prinavrátiť späť hráčov po 
zraneniach.   Jesennú časť sme ukončili  na siedmom mieste so ziskom 
24 bodov a aktívnym skóre 39:35. Dokázali sme  zvíťaziť v siedmich zá-
pasoch, remizovať v troch a prehrali sme 5  zápasov. Najlepším strelcom 
sa s 10 gólmi stal Sebastián Marcinát pred Tomášom Sivákom so 6 pres-
nými zásahmi. 

     Svoju súťaž majú aj deti v kategórii prípravka U11. Od leta sa ich 
novým trénerom stal  Ladislav Žúži. Charakteristickým znakom našich 
prípravkárov je, že pred každým zápasom si hráči súpera povedia: „Oni 
tam majú samé baby.“  A majú pravdu, na tréningy a zápasy chodí pra-
videlne až jedenásť dievčat a päť chlapcov. Najlepším strelcom súťaže 
sa stal s 36 gólmi Matias Barták. Nezabudnuteľným zážitkom pre všetky 
deti bolo ukončenie sezóny zorganizované v novembri v Jump Centre 
Drietoma.

      Všetky aktuálne informácie, výsledky, tabuľky, fotky, reporty a videá 
zo zápasov si môžete pozrieť na našej internetovej stránke www.futbal-
bierovceopatovce.sk, o ktorú sa nepretržite stará Timotej Bulko a tiež na 
oficiálnej stránke Oblastného futbalového zväzu Trenčín https://sport-
net.sme.sk/futbalnet/z/obfz-trencin/.

      Pred letnými prázdninami sme opäť úspešne zorganizovali jednu 

z najväčších spoločenských akcií v okolí „Jánske ohne 2023“. Okamžite 
po jej skončení sa z prostriedkov, ktoré sa podarilo získať z tejto akcie 
a s finančnou pomocou obce začala realizovať dlho očakávaná investí-
cia do vybudovania závlahového systému na futbalovom ihrisku.

     Ďakujeme všetkým, ktorí nás podporovali nielen na ihrisku, ale nám 
darovali aj 2% z daňového priznania. Zároveň Vás chceme požiadať 
o poukázanie 2 % zaplatenej dane z príjmu za zdaňovacie obdobie roku 
2023. Znamená to, že v mesiacoch február až apríl 2024 budete môcť 
podporiť činnosť klubu aj touto formou. 

     Pri písaní týchto riadkov sledujeme posledné kvalifikačne zápasy 
a snahu reprezentačných európskych mužstiev vybojovať si  postup 
na Majstrovstvá Európy vo futbale 2024, ktoré sa budú konať v Nemec-
ku. Výkonnostné rozdiely sa medzi mužstvami postupne zmazávajú 
a o úspechu a postupe  na EURO 24 rozhodujú detaily -  kto dokáže 
lepšie premeniť svoje šance na strelenie gólu, kto urobí menej chýb, 
komu sa vyhýbajú zranenia, kto má pozitívnu podporu fanúšikov a kto 
si dokáže svojím výkonom prikloniť na svoju stranu aj športové šťastie. 
Všetky tieto detaily, ktoré platia na najvyššej úrovni futbalu, rozhodujú 
aj o úspechu či neúspechu nášho „dedinského“ futbalu. Medzi víťaz-
stvom a prehrou je veľmi tenká čiara, ale  vždy robíme všetko preto, 
aby sme boli úspešní, mali radosť z futbalu a potešili svojich fanúšikov. 

     Želáme Vám pokojné Vianoce a v roku 2024 veľa radostných chvíľ s 
najbližšími.

Mgr. Roman Kadák

DOBROVOĽNí HASIČI

Tento rok nebol pre dobrovoľných hasičov v obci Veľké Bierovce len o zásahoch, ale aj o silnej spo-
lupráci s občanmi a orgánmi obce.

Rok 2023 sa pre členov dobrovoľného hasičského zboru začal výjazdom k spadnutému elektrické-
mu vedeniu pri kultúrnom dome, kde dozerali na prejazd vozidiel, usmerňovali dopravu a čakali na 
príchod poruchovej služby ZSE, aby rýchlo a efektívne riešili situáciu. Na jar sme sa aktívne zapojili 
do projektu rozkladania drevených stĺpov pri potoku, prispievajúc k ochrane prírody a estetike 
obce. Okrem toho sme  organizovali a dohliadali na hodovú zábavu, a iné obecné podujatia, čím 
sme prispeli k spoločenskému životu obce.

“Sme hrdí na to, že môžeme slúžiť našim občanom a prispievať k  lepšiemu zajtrajšku. Ďakujeme všet-
kým, ktorí nám pomáhajú v našej snahe poskytovať bezpečnosť a podporovať spoločenskú súdržnosť” 
povedal predseda DHZ Veľké Bierovce.

Všetci členovia Dobrovoľného hasičského zboru veria, že nový rok prinesie obyvateľom Veľkých 
Bieroviec ešte viac radosti a že bude môcť slúžiť komunite ešte efektívnejšie.

Ing. Filip Lakota, dobrovoľný hasič
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